

臺灣瀕臨絕種哺乳動物郵票－石虎

111年
5

郵集 報導

◆ 特 719
臺灣瀕臨絕種哺乳動物郵票
－石虎



• 貼(護)票卡



• 預銷首日戳低值封



• 預銷首日戳套票封



特 719.1 620,000



特 719.2 620,000

圖像來源：行政院農業委員會特有生物研究保育中心

顧客服務專線：0800-700-365
手機請改撥付費電話：(04)2354-2030



中華郵政股份有限公司 <http://www.post.gov.tw>



發行日期：民國 111 年 4 月 13 日

全張枚數：20 (5×4)

用 紙：燐光郵票紙

繪 圖 者：柯鴻圖

承 印 者：法國卡特安全印刷廠

票 幅：40×30 (毫米)

刷 色：彩色

印 法：平版

齒 度：13×13½

為呼籲大眾重視自然生態保育，本公司特以石虎為主題，發行郵票 1 套 2 枚，面值分別為 8 元及 28 元。

石虎為臺灣目前僅存之原生貓科動物，主要分布於低海拔淺山地區，體型與家貓相近但略大，身上有黑褐色斑點，前額至兩眼間有兩條明顯的白色條紋，耳後黑色且有明顯白色斑塊，屬於肉食性動物，以兩隻前腳狩獵，骨骼粗壯有力，捕食鼠類、鳥類及兩棲爬蟲類等動物。除交配時期和母獸照顧幼獸外，多為單獨活動，以晨昏和夜間活動為主，白天棲息於樹洞、岩穴或草叢中，傍晚後才外出獵食，擅長爬樹並會游泳。

附帶發行：

- | | |
|------------------------|-----------|
| 1. 首日封 (195 毫米×120 毫米) | 每個新臺幣 3 元 |
| 2. 貼票卡 | 每張新臺幣 8 元 |
| 3. 護票卡 | 每張新臺幣 8 元 |
| 4. 活頁集郵卡 (含護卡套) | 每張新臺幣 8 元 |

以上均自民國 111 年 4 月 11 日開始發售。

5. 預銷首日戳低值封

每個新臺幣 11 元

6. 預銷首日戳套票封

每個新臺幣 39 元

以上均自民國 111 年 4 月 13 日開始發售。

顧客如有需要，請向全國各地郵局、郵政博物館洽購，或上網至「中華郵政集郵電子商城」(<https://stamp.post.gov.tw>) 訂購。





Sp.719.1

620,000



Sp.719.2

620,000

Image source: Endemic Species Research Institute, Council of Agriculture, Executive Yuan

Customer Service Hotline: 0800-700-365

Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone

Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:

Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.

No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)



Chunghwa Post Co., Ltd. <http://www.post.gov.tw>



First day of issue.....	April 13, 2022
Sheet composition	20 (5 × 4)
Paper used	Phosphorescent stamp paper
Drawer.....	Hung-tu Ko
Printer.....	Cartor Security Printing (France)
Stamp size	40 × 30 (mm)
Color.....	Colorful
Process	Offset
Perforation.....	13 × 13½

As a call to the public to protect the natural ecology, Chunghwa Post has issued a set of two Leopard Cat stamps with face values of NT\$8 and NT\$28.

The Leopard Cat is now the only surviving native species of cat in Taiwan. It is largely found in low-lying hilly areas. Like the domestic cat in build but somewhat larger, its coat is spotted dark brown. Two parallel white stripes run down from forehead to muzzle whilst the fur behind its ears is black with prominent white patches. It is carnivorous and seizes its prey with its forefeet, the bones of which are thick and powerful. It eats rodents, birds, amphibians and reptiles. Except during the breeding season and when the mother looks after her kittens, the Leopard Cat is normally solitary. Active in early morning, at twilight and night, it rests in a hollow tree, rock fissure or thick grass during the day, coming out after sunset to hunt for food. It is good at climbing trees and can also swim.

By-issues:

- (1) First Day Cover (195 mm × 120 mm): NT\$3 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$8 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$8 apiece
- (4) Pre-cancelled FDC affixed with one NT\$8-denominated stamp: NT\$11 apiece
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$39 apiece

To purchase the relative philatelic products, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>.

